
Zápis č. 4

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 28. července 2009

Přítomni: Nepřítomni:

Ing. Vladimír Mikulec - předseda

PhDr. Eva Baslerová Omluveni:

PhDr. Petr Hanuška RNDr. Jan Holpuch, PhD.

Karol Chwistek Bc. Miroslav Petřík

Ing. Miroslav Kopřiva, CSc. Pavel Šoltys

Ing. Halina Kotíková, PhD.

Petr Krňávek Tajemník výboru:

RNDr. Ivan Marek Alena Křetínská

Ing. Zdeňka Riedlová

Iveta Slámová Hosté:

Bc. Lucie Tesařová Mgr. Radek Stojan

Miroslava Vlčková PhDr. Jan Závěšický

Zdeněk Zerzáň Mgr. Zdeněk Brož

Ing. Lubomír Žmolík

Program:

1. Kontrola usnesení

2. Žádost Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu o dotaci a půjčku na realizaci projektu
„Vítejte u nás v nysko – jesenickém regionu“

3. Návrh konceptu rozvoje zájmového území – Staroměstsko a Bouzovsko

4. Představení Jeseníky – sdružení cestovního ruchu

5. Různé

Zápis:
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Předseda Výboru na úvod představil starostu města Šumperk, Mgr. Zdeňka Brože, který
přivítal členy Výboru a vyjádřil potěšení nad tím, že zavítali do Šumperka. Ve stručnosti
představil  město Šumperk a pozval členy Výboru na krátkou prohlídku města. Vyzdvihl
také spolupráci s Jeseníky - Sdružení cestovního ruchu a poděkoval Olomouckému kraji
za podporu rozvoje cestovního ruchu v turistickém regionu Jeseníky.

1. Kontrola usnesení

Ing. Vladimír Mikulec uvedl, že v plnění usnesení z minulého zasedání Výboru byly
všechny  body  splněny.  Materiál  Účast  Olomouckého  kraje  na  veletrzích  a
výstavách  cestovního  ruchu  –  vyhodnocení  účasti  za  I.  pololetí  2009  bude
předložen na schůzi Rady Olomouckého kraje dne 30. 7. 2009 a žádost Jeseníky –
Sdružení cestovního ruchu o dotaci na realizaci projektu „Vítejte u nás v nysko –
jesenickém regionu“ na schůzi Rady Olomouckého kraje dne 20. 8. 2009.

Výbor vzal informaci na vědomí

2. Žádost Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu o dotaci a půjčku na realizaci
projektu „Vítejte u nás v nysko – jesenickém regionu“

Zdeněk Zerzáň uvedl, že tuto žádost schválil Výbor již na svém minulém zasedání.
Vzhledem k tomu, že na předchozím zasedání Výboru nebyly ještě známy přesné
finanční  částky,  obdrželi  nyní  členové  Výboru  v předstihu  důvodovou  zprávu  s
podrobnými informaci k projektu společně s celkovým rozpočtem. V této fázi již tedy
jde jen o upřesnění finančních nákladů tak, aby Jeseníky – Sdružení cestovního
ruchu mohlo projekt „Vítejte u nás v nysko – jesenickém regionu“ realizovat.

Výbor  doporučuje  Radě  Olomouckého  kraje  předložit  Zastupitelstvu
Olomouckého  kraje  návrh  na  schválení  poskytnutí  příspěvku  Jeseníky  -
Sdružení cestovního ruchu, Kladská 1, 787 01  Šumperk, IČ: 68923244 ve výši
625.511,25 Kč představující 10 % podíl na spolufinancování projektu „Vítejte u
nás - v nysko-jesenickém regionu“ dle důvodové zprávy.

Výbor  doporučuje  Radě  Olomouckého  kraje  předložit  Zastupitelstvu
Olomouckého kraje návrh na schválení poskytnutí půjčky Jeseníky - Sdružení
cestovního  ruchu,  Kladská  1,  787  01   Šumperk,  IČ:  68923244  ve  výši
5.629.601,25  Kč  představující  90  % podíl  z celkové  částky  dotace  projektu
„Vítejte u nás - v nysko-jesenickém regionu“ dle důvodové zprávy.

3. Návrh konceptu rozvoje zájmového území – Staroměstsko a Bouzovsko

Alena Křetínská informovala o přípisu Odboru strategického rozvoje kraje (dále jen
OSR), který požádal oddělení cestovního ruchu o definování  specifických území
s vysokým  potenciálem  pro  rozvoj  cestovního  ruchu,  která  se  nenacházejí
v integrovaných  územích vymezených  Regionálním operačním programem (dále
jen  ROP).  Pro  tato  vybraná  definovaná  území  bude  zadáno  ze  strany  OSR
zpracování analýzy, která ověří potenciál rozvoje cestovního ruchu a tato analýza
bude  sloužit  jako  podklad  pro  zaměření  dalších  výzev  v rámci  ROP.  Oddělení
cestovního  ruchu  po  konzultacích  se  zástupci Jeseníky  –  Sdružení  cestovního
ruchu, Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu a Bc. Miroslavem Petříkem,
poradcem hejtmana, připravilo odpověď pro OSR a z každého turistického regionu
vybralo jedno území, konkrétně se jedná o Bouzovsko a Staroměstsko. Zároveň
v této  odpovědi  byl  OSR  upozorněn  na  fakt,  že  oddělení  cestovního  ruchu
v současné  době  zahajuje  aktualizaci  Programu  rozvoje  cestovního  ruchu
Olomouckého kraje, jejíž součástí je i vytipování menších území, která mají vhodné
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předpoklady pro rozvoj  cestovního ruchu a nachází  se  mimo území  definované
oblastí podpory 3.1. ROP s termínem dokončení 30. 10. 2009.

Ing.  Vladimír  Mikulec  uvedl,  že  finanční  zdroje  pro  plánované  výzvy  na  rozvoj
vydefinovaných území budou převedeny z oblasti podpory 3.4 Propagace a řízení.
Tento  přesun finančních prostředků vychází  z analýzy dosud podaných projektů
v rámci  ROP, při  které byl  zjištěn velký převis žadatelů.  Kromě již definovaných
integrovaných území, je proto třeba podpořit i jiná vytipovaná území, pro které bude
vypracována výše uvedená analýza.

Výbor  doporučuje  Radě  Olomouckého  kraje  zadat  zpracování  analýzy  pro
realizaci  integrovaných  projektů  z ROP SM v zájmovém  rozvojovém  území
Statroměstko  a  Bouzovsko  v rámci  projektu  „Partnerství  pro  rozvoj
Olomouckého kraje“ financovaného z technické pomoci ROP SM. 

4. Představení Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu

PhDr.  Jan  Závěšický  ve  své  prezentaci  představil  hlavní  činnosti  Jeseníky  –
Sdružení  cestovního  ruchu.  Uvedl,  že  ve  funkci  ředitele  sekretariátu  Sdružení
působí ode 1. 7. 2009. Zmínil také, že na podzim letošního roku oslaví sdružení  
10 let své činnosti. Za 10 let činnosti došlo k adekvátnímu nárůstu aktivit sdružení,
které  se  dnes  nalézá  na  úrovni  středně  velkého  podniku.  V dnešní  době  má
sdružení 64 členů, z nichž nejvýznamnější je Olomoucký kraj. Mezi hlavní aktivity
sdružení patří koordinace aktivit cestovního ruchu v turistickém regionu Jeseníky,
pomoc při zpracovávání projektů, koordinace IPRÚ a realizace vlastních projektů
především z ROP a OP Přeshraniční spolupráce Česká republika – Polsko. Dále
pak vyzdvihl aktivní spolupráci s Olomouckým krajem a Střední Morava – Sdružení
cestovního ruchu.

Výbor vzal informaci na vědomí

5. Různé

a) Alena  Křetínská  informovala  o  připravovaném  společném  materiálu  
4 moravských krajů. Tato aktivita je realizována každý rok v letošním roce se
bude jednat o materiál Morava a Slezsko – průvodce pěšího turisty. Při tvorbě
materiálu  byla  navázána  úzká  spolupráce  s Klubem  českých  turistů,  který
připravil návrhy tras z jednotlivých krajů. Celkem půjde o 24 tras, 6 z každého
kraje, s mapou, itinerářem, výškovým profilem a popisem turistickým atraktivit.
Půjde o trasy v délce maximálně 20 – 25 km tak, aby byly schůdné i pro rodiny
s dětmi. Finanční příspěvek Olomouckého kraje činí 300 tis. Kč, ostatní kraje
přispějí  stejnou částkou. Materiál  vyjde v celkovém nákladu 60 tis.  kusů ve
společné  české,  polské  a  německé  jazykové  mutaci.  Bude  slavnostně
představen na veletrhu Regiontour 2010 v Brně. 

Výbor vzal informaci na vědomí

b) Alena Křetínská seznámila členy Výboru s dopisem předsedy zastupitelstva
maďarského  regionu  Vas,  který  informoval  o  VI.  foru  regionů  Visegrádské
skupiny, jehož tématem byla „Ochrana přírodního a stavebního dědictví pod
ochranou cestovního ruchu“. V dopise je rovněž informace o chystaném VII.
foru,  které  bude  organizovat  Trnavský  samosprávný  kraj  a  jehož  tématem
bude  „možnosti  spojení  turistických  destinací“.  V dopise  je  rovněž  zmíněn
dotazník, které bude jednotlivým regionům zaslán na podzim roku 2009, díky
kterému  by  se  mělo  dosáhnout  obeznámení,  sesbírání  a  srovnání  všech
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zúčastněných regionů. Alena Křetínská uvedla, že za Olomoucký kraj by se
mělo jednat o turistické regiony Střední Morava a Jeseníky.

RNDr.  Ivan Marek v této souvislosti  navrhl,  aby Olomoucký kraj  v této  věci
vystupoval  iniciativně  a  podpořil  již  existující  turistický  produkt  Moravské
jantarové  stezky  a  připravovaný  produkt  Stezky  času  připravovaný  v rámci
projektu Cestování časem.

Výbor vzal informaci na vědomí

c) Alena Křetínská informovala o dopisu firmy OK Vision, spol. s.r.o.  z Prahy,
která oslovila hejtmana Olomouckého kraje, Ing. Martina Tesaříka, s nabídkou
natočení prezentačního DVD o Olomouckém kraji. S podobnou nabídkou tato
firma oslovila i ostatní kraje s tím, že by tak vzniklo DVD prezentující všechny
kraje České republiky.

Členové Výboru se v diskuzi shodli, že podobných nabídek se objevuje velké
množství.  Pokud má nějaká firma zájem takovéto  DVD realizovat  měla  by
oslovit  orgány  působící  na  centrální  úrovni,  především  agenturu
CzechTourism, případně Komisi Rady Asociace krajů ČR pro cestovní ruch.
Mimo to Olomoucký kraj disponuje svými prezentačními spoty ,a proto není
tato nabídka potřebná.

Výbor vzal informaci na vědomí

d) Zdeněk Zerzáň informoval o dvou bodech z jednání Správní Rady Jeseníky -
Sdružení  cestovního  ruchu.  Prvním  z nich  byla  problematická  spolupráce
s Úřadem regionální  rady,  který  se  po  10  měsících  od  podpoření  projektu
„Jeseníky  turistům“  vyjádřil  s tím,  že  v projektu  jsou  nezpůsobilé  výdaje.
Nicméně, když Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu požádalo o stanovisko
proč jsou tyto  výdaje nezpůsobilé, Úřad regionální rady nebyl  schopen toto
stanovisko dodat. 

Dalším bodem byla „Studie hipostezek na území Olomouckého kraje“, kterou
má realizovat Olomoucký kraj v rámci projektu „Podpora rozvoje Olomouckého
kraje“.  Jeseníky  –  Sdružení  cestovního ruchu má připraven  projekt  páteřní
hipostezky Jeseníků, který má být podán do ROP. Sdružení ovšem podání
tohoto projektu odložilo s tím, že ho chtělo doplnit o výsledky z výše zmíněné
hipostudie. Vzhledem k tomu,  že výzva na zpracovatele „Studie hipostezek na
území Olomouckého kraje“ se již téměř celý rok odkládá, požádá Jeseníky –
Sdružení  cestovního  ruchu  hejtmana  Olomouckého  kraje,  Ing.  Martina
Tesaříka dopisem o zpracování studie.

Výbor  doporučuje  Ing.  Martinu  Tesaříkovi,  hejtmanovi  Olomouckého
kraje zadat zpracování „Studie hipostezek na území Olomouckého kraje“.

e) Ing.  Halina  Kotíková,  PhD.  vznesla  dotaz  zda  se  bude  i  nadále  provádět
monitoring návštěvníků v regionech ČR, který realizovala v uplynulých letech
agentura CzechTourism. Uvedla, že v dnešní době hospodářské krize by bylo
velmi prospěšné znát aktuální názory návštěvníků.

Alena  Křetínská  uvedla,  že  dle  informací  z agentury  CzechTourism  se
v letošním roce s touto aktivitou nepočítá,  nicméně agentura CzechTourism
připravuje podání projektu financovaného z evropských fondů v rámci, kterého
by měl  probíhat  i  monitoring  návštěvníků  v regionech ČR.  Bližší  informace
podá agentura CzechTourism v listopadu letošního roku.
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f) RNDr. Ivan Marek informoval členy Výboru o přípravě zimní kampaně v rámci
projektu „Tvorba nových produktů cestovního ruchu a komunikační aktivity na
podporu  návštěvnosti  kraje“.  Zmínil  také  dopis  s žádostí  o  dodaní
propagačních  materiálů,  který  byl  odeslán  jak  na  jednotlivá  sdružení
cestovního ruchu, tak i na  provozovatele služeb či jiné subjekty v cestovním
ruchu a požádal členy Výboru o další šíření tohoto dopisu.

Výbor vzal informace na vědomí

V Olomouci dne 28. 7. 2009
Zapsal: Mgr. Radek Stojan

……………………………….
Ing. Vladimír Mikulec

předseda výboru
Přílohy: Prezenční listina
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